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ROZHOVORY ČMSZP
 

3 krásná česká vinařství

„Víno se nemá kazit vodou a cukrem, a láska
manželstvím.“
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Vinařství Hamza
 

Když sázeli s manželkou první keř vinné révy, ani ve snu by je
nenapadlo, že z koníčka jednou vyroste celoživotní vášeň 

a zároveň i obživa. Řeč je o šéfovi českého biatlonu, Jiřím Hamzovi.
Zdaleka však není jediný, kdo nikdy nekončící práci na vinohradu

podlehl. Ten mu za jeho píli vše vrátil v podobě skvělých vín, 
které znají i za hranicemi Česka. 

Jak jste se k vinařství dostal?
 

Ačkoliv jsme s manželkou velcí sportovci, přáli jsme si mít jednou malý
vinohrádek, ale nějak se to časem zvrhlo… Když jsme v roce 2001 začali
firmu budovat, vůbec jsme si nemysleli, že to takto naroste. Když jsme

začínali, tak jsem se pro vinařství přímo nadchnul, četl jsem knížky dlouho
do noci, zkrátka jsem tím byl zcela pohlcený. Je potřeba říct, že jsme

začínali v podstatě od nuly. Ale měli jsme štěstí na skvělé lidi, odborníky,
kteří nám hodně pomohli. A i díky tomu mají naše vína v Česku již slušné

místo. Je to zkrátka koníček a zároveň i povolání.
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Čím se odlišuje vaše vinařství od ostatních?
 

Aktuálně jsme asi největšími pěstiteli Pálavy v České republice. Asi nikdo
nemá vysazeno tolik Pálavy jako my. Takže jsme takové voňavé,

aromatické, sladší vinařství, i když já osobně mám rád „tvrdší“ odrůdy.
Nicméně si myslím, že není vždy potřeba pít pouze a jen suchá vína, každý

zákazník má pít to, co mu chutná. 
Ovšem, jak už jsem říkal, vše se neobejde bez dobrých zaměstnanců nebo

také i nějaké podpory. 
Podpory od PGRLF využíváme skutečně hojně – ať už ve formě úvěrů, tak i

podpory pojištění. A jsem velmi spokojený. Velmi nám tato pomoc pomáhá
a takové pomoci je potřeba. Dává to smysl nejen pro nás, ale všeobecně

pro všechny. 

Dopadla na vás probíhající koronakrize?
 

Koronavir nás zasáhl velmi a myslím si, že obecně celé české vinařství.
Ceny dobrých českých vín nejsou nejnižší, a tedy se dá očekávat, že budou
muset jít zákonitě dolů. Očekávám, že se trh ještě bude měnit, a to už jen

tím, že se konzumenti tzv. stáhli domů, nemohou pít ve vinárnách a
hospodách. Čímž i samotné nákupy vín šly dolů.

Vin ice  Hnanice  
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Vinselekt Michlovský
 

Že je práce na vinohradě běh na dlouhou trať, která nikdy nekončí, ale
také do jisté míry celoživotním poslání, potvrdí snad všichni pěstitelé
vinné révy. Jedním z nich je i pan Miloš Michlovský, u kterého ihned

tušíte, že je rodilý vinař. Což napovídá i jeho velmi specifický pozdrav:
„Vítaj ve vinohradě, motyky sú v búdě.“ 

 
 

Co vás nejvíce baví na pěstování hroznů a tvorbě vína?
 

Co mě na tom baví? Všechno! Člověka zpravidla baví to, co umí, a já nic
jiného neumím, takže mi nic jiného nezbývá.

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Čemu se vaše vinařství věnuje nejvíce?
 

Na to není jednoduchá odpověď. Je důležité se věnovat tomu, co je právě
potřeba. Dnešním fenoménem je Pálava, Rulandské šedé a Sauvignon z

bílých, a z modrých Frankovka nebo Svatovavřinecké. Mimo jiné uvádíme
nové odrůdy v kvalitě bio jako Malverina, Laurot, nebo Hibernal. A odrůdy

z naší šlechtitelské kuchyně jako Vesna nebo Savilon a Rinot. A
samozřejmě se věnujeme Ryzlinku Vlašskému z Pálavy. 

 
Ale práce ve vinohradě je těžká a je potřeba si i někdy pomoct. Přes

Podpůrný a garanční rolnický a lesnický fond se nám podařilo pořídit nosič
nářadí. Takovou mašinu, která chodí nad vinicemi, ošetřuje řádky. Pro nás

je to ohromná pomoc a jsme rádi, že něco takového existuje. 
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Ovlivnila vás nějak koronakrize?
 

Práce ve vinohradě se musí dělat pořád, jinak by to, co člověk celý rok
dělal, přišlo vniveč. Naštěstí vinohrady jsou v přírodě, tam můžeme kdykoli

dodržovat 2 metrové, 5 metrové, klidně i kilometrové rozestupy. A když
naši obchodníci kvůli zavřeným hospodám neměli co dělat, nabídli jsme jim

něco jako „home-office“, tedy práci ve vinohradě.  

Vinse lekt  Mich lovský



S R P E N  2 0 2 1  |  Č Í S L O  1 3

ZVE NA 

AGROSALON ZEMĚ ŽIVITELKA

26. - 31. 8. 2021
VÝSTAVIŠTĚ ČB

Navštivte nás v pavilonu T2

ČESKOMORAVSKÝ SVAZ ZEMĚDĚLSKÝCH
PODNIKATELŮ
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Jak jste se dostal k vinařství?
 

K práci ve vinařství jsem vlastně vedený od malička a žiji tím celý život. 
Jak jsou jiní odkojení mlékem, já jsem odkojený červeným vínem. Nicméně

oficiálním vinařem jsem přes 25 let. Po tatínkovi jsem podědil vinohrad,
 ale vždy jsem se zajímal i o nové technologie, jak se zpracovávají hrozny nebo

jak probíhá řízené kvašení. Vinohrady jsou u nás rodinná tradice
 a je to můj sen, aby to synové jednou převzali.

 
 
 
 
 
 
 
 

Jaké odrůdy vína u vás nalezneme?
 

Na našich vinicích nejdete odrůdy z červených Cabernet Moravia, Rulanda
modrá, Frankovka, Cabernet Cortis, Modrý Portugal, z bílých Müller Thurgau,

Neuburské, Veltlínské zelené, Tramín, Rulandské bílé a šedá a Pálavu. 
Právě pro pány máme speciálně dělané tzv. žehlící víno z odrůdy Pálava. 

Když zkrátka přijde muž pozdě z hospody, tak ráno to může 
u manželky vyžehlit tímto vínem. (smích)

 
Na této práci mě baví práce s lidmi, to je nádhera, každý člověk je originál.
Úskalí je, že ubývá lidí, kteří jsou ochotní manuálně pracovat ve vinohradě

 a musí se to nahradit technikou, ale někdy to není to pravé ořechové. 
Před pár lety jsem si koupil traktor, na který jsem dosáhl díky podpoře 

od PGRLF. Vtipné bylo, že když jsem si ho koupil, řada lidí se divila, 
že mám tolik peněz. Není to zrovna levná investice, tak jsem rád, 

že takové druhy podpor pro vinaře jsou.
 

Vinařství Esterka
 

Láska k vínu a jeho pěstování se mnohdy dědí po celé
generace, což je případ pana Pavla Esterky, který svým

zákazníkům nabízí velmi specifický typ vína… 
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Vinařstv í  Esterka  

Dotknula se vás koronavirová krize?
 

Koronavir mi ublížil i pomohl – vysvětlím. Covid mi ublížil tím, že nemám
stálou síť odběratelů a tím, že se zrušily prodejní akce jako např. „Otevřené

sklepy“ a Pochody vinohrady, tak jsem takřka bez příjmů. Ale na druhou
stranu mě to nutí přemýšlet nad vlastním e-shopem.



ČESKOMORAVSKÝ SVAZ
ZEMĚDĚLSKÝCH PODNIKATELŮ
Slezská  100/7
Praha 2
120 00
IČ :  148882207
emai l :  in fo@cmszp.cz  
www.cmszp.cz

Tento zpravodaj  vydává 

stavovská organizace a organizace zaměstnavatelů

Vin ice  Hnanice
Vinařstv í  Esterka  

V inse lekt  Mich lovský   


